

多倫多以馬內利華人浸信會 2024.09.29

馬太福音主日講道系列：上主暗中察看著人的每項細節 The Lord Is Observing Everyone In Details.

講道經文：馬太福音25:31-46

黃紹權牧師 – 多倫多以馬內利華人浸信會

講道大綱

- (1) 執行各從其類的步驟25:31-33 Procedure of “According to their kinds”
- (2) 上帝暗中察看屬祂子民的甜蜜25:34-40 Heavenly sweet relationship with the Lord
- (3) 用爭競的心否定神的察看 25:41-46 Use opposing spirit to deny God’s determination

和合本：

31 「當人子在他榮耀裏、同著眾天使降臨的時候、要坐在他榮耀的寶座上。32 萬民都要聚集在他面前。他要把他們分別出來、好像牧羊的分別綿羊山羊一般。33 把綿羊安置在右邊、山羊在左邊。34 於是王要向那右邊的說：『你們這蒙我父賜福的、可來承受那創世以來為你們所預備的國；35 因為我餓了、你們給我吃、渴了、你們給我喝；我作客旅、你們留我住；36 我赤身露體、你們給我穿；我病了、你們看顧我；我在監裏、你們來看我。』37 義人就回答說：『主啊、我們甚麼時候見你餓了、給你吃、渴了、給你喝？38 甚麼時候見你作客旅、留你住、或是赤身露體、給你穿？39 又甚麼時候見你病了、或是在監裏、來看你呢？』40 王要回答說：『我實在告訴你們、這些事你們既做在我這弟兄中一個最小的身上、就是做在我身上了。』41 王又要向那左邊的說：『你們這被咒詛的人、離開我！進入那為魔鬼和他的使者所預備的永火裏去！42 因為我餓了、你們不給我吃、渴了、你們不給我喝；43 我作客旅、你們不留我住；我赤身露體、你們不給我穿；我病了、我在監裏、你們不來看顧我。』44 他們也要回答說：『主啊、我們甚麼時候見你餓了、或渴了、或作客旅、或赤身露體、或病了、或在監裏、不伺候你呢？』45 王要回答說：『我實在告訴你們、這些事你們既不做在我這弟兄中一個最小的身上、就是不做在我身上了。』46 這些人要往永刑裏去；那些義人要往永生裏去。」

NET:

31 “When the Son of Man comes in his glory and all the angels with him, then he will sit on his glorious throne. 32 All the nations will be assembled before him, and he will separate people one from another like a shepherd separates the sheep from the goats. 33 He will put the sheep on his right and the goats on his left. 34 Then the king will say to those on his right, ‘Come, you who are blessed by my Father, inherit the kingdom prepared for you from the foundation of the world. 35 For I was hungry and you gave me food, I was thirsty and you gave me something to drink, I was a stranger and you invited me in, 36 I was naked and you gave me clothing, I was sick and you took care of me, I was in prison and you visited me.’ 37 Then the righteous will answer him, ‘Lord, when did we see you hungry and feed you, or thirsty and give you something to drink? 38 When did we see you a stranger and invite you in, or naked and clothe you? 39 When did we see you sick or in prison and visit you?’ 40 And the king will answer them, ‘I tell you the truth, just as you did it for one of the least of these brothers or sisters of mine, you did it for me.’ 41 “Then he will say to those on his left, ‘Depart from me, you accursed, into the eternal fire that has been prepared for the devil and his angels! 42 For I was hungry and you gave me nothing to eat, I was thirsty and you gave me nothing to drink. 43 I was a stranger and you did not receive me as a guest, naked and you did not clothe me, sick and in prison and you did not visit me.’ 44 Then they too will answer, ‘Lord, when did we see you hungry or thirsty or a stranger or naked or sick or in prison, and did not give you whatever you needed?’ 45 Then he will answer them, ‘I tell you the truth, just as you did not do it for one of the least of these, you did not do it for me.’ 46 And these will depart into eternal punishment, but the righteous into eternal life.”

崇拜程序表：<https://ticbc.org/sermons/Bulletins/SunSerBul202400929.pdf>